



CURRENT BIOGRAPHY

Dr. **Hesham El-Askary** is a Professor of Phytochemistry and Medicinal Plants. He obtained his **Ph.D.** degree in 1994 from Cairo University through joint supervision program with Phillips University, Marburg, Germany. Previously, he was appointed as **Dean** of Faculty of Pharmacy-Heliopolis University and as **Vice-dean** for Education and Student Affairs, for Faculties of Pharmacy of *Cairo, Future and 6th of October* Universities. In **Supreme Council of Universities**, in 2010, he served as a **consultant** in Pharmacy sector, for equalization of pharmacy degrees and in 2015 was appointed as the **coordinator** of the Pharmaceutical Studies Sector. Dr. El-Askary developed his career as **Expert** in herbal and natural medicine through several national and international publications, conferences and projects. He was appointed as a **consultant** for several pharmaceutical companies in Egypt (1994 – 2006) and as a **member** in both the **Technical Committee** for drug registration and the **Scientific Committee** for herbal and dietary supplements at the **Ministry of Health and Population** (2006 – 2009). He was appointed, since 2017, as the **STDF Officer for Pharmaceutical Sciences** (*Science and Technology Development Fund, STDF, Ministry of higher Education and Scientific Research*).

السيرة الذاتية

الدكتور هشام إبراهيم العسكري هو أستاذ كيمياء العقاقير والنباتات الطبية في كلية الصيدلة جامعة القاهرة و حاصل على درجة الدكتوراه من جامعة القاهرة (نظام الإشراف المشترك) مع جامعة فيليبس الألمانية في مدينة ماربورج عام 1994. وقد شغل منصب عميد كلية الصيدلة – جامعة هليوبلس ووكيل لشئون التعليم والطلاب بكليات الصيدلة في جامعات القاهرة، المستقبل، 6 أكتوبر. وقد اختير من قبل المجلس الأعلى للجامعات عام 2010 كمستشار للقطاع الصيدلي لمعادلة الدرجات العلمية في مجال الصيدلة وفي عام 2015 عين بالمجلس الأعلى للجامعات كمنسق لقطاع الدراسات الصيدلانية. تدرج الدكتور العسكري في حياته المهنية ليصبح خبيراً في النباتات الطبية والنواتج الطبيعية حيث قدم عدة أبحاث تطبيقية منشورة في دوريات دولية وشارك في كثير من المؤتمرات والمشاريع المحلية والدولية. عمل الدكتور العسكري مستشاراً للعديد من شركات الأدوية المصرية (1994 – 2006)، وفي عام 2008 تم اختياره مستشاراً في وزارة الصحة والسكان ليكون عضواً في اللجنة الفنية لتسجيل الأدوية وعضواً في اللجنة العلمية للمكملات العشبية والغذائية. ومن عام 2017 حتى الآن تم اختياره كخبير فني لقطاع العلوم الصيدلانية بصندوق العلوم والتطوير التكنولوجي STDF بوزارة التعليم العالي والبحث العلمي.